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Stelian Ion: Nu au fost argumente din partea reprezentantilor sistemului judiciar

pentru pastrarea SIIJ

Necesitatea desfiintarii Sectiei de Investigare a Infractiunilor din Justitie (SIIJ) si lipsa argumentelor din

partea reprezentantilor sistemului judiciar pentru un eventual aviz la trimiterea în judecata pentru

judecatori si procurori au constituit, miercuri, concluziile dezbaterii organizate de Comisia juridica a

Senatului pe tema proiectului de lege referitor la SIIJ, a afirmat ministrul Justitiei, Stelian Ion.

 

"Dezbaterea a decurs bine. M-am bucurat de prezenta reprezentantilor sistemului judiciar. Şi au fost doua

concluzii. Una legata de necesitatea desfiintarii Sectiei de Investigare a Infractiunilor din Justitie. Practic, nu au

fost argumente din partea reprezentantilor sistemului judiciar pentru pastrarea acestei Sectii. Nimeni nu a sustinut

avizul la trimiterea în judecata pentru judecatori si procurori. Este o chestiune sustinuta unanim de sistemul

judiciar. Asa încât propunerea noastra a fost aceea de a continua discutiile, de a desfiinta Sectia pentru Investigarea

Infractiunilor din Justitie si de a purta alte discutii despre posibile alte reglementari care sa satisfaca alte nevoi ales

sistemului judiciar în cadrul legilor justitiei", a declarat, la Senat, Stelian Ion.

 

Întrebat despre posibilitatea ca Senatul, camera decizionala în cazul proiectul de desfiintare a SIIJ, sa renunte la

amendamentul adoptat în Camera Deputatilor referitor la necesitatea avizului CSM la trimiterea în judecata a

magistratilor, Stelian Ion a raspuns: "Este posibil. Nu s-a tras o linie si nu s-a stabilit aceasta idee. Asteptam

amendamente. Este o dezbatere care va continua".

 

Ministrul a explicat ca reprezentantii sistemului judiciar au vorbit despre garantii necesare independentei

magistratilor.

 

"S-a vorbit la modul general de garantii, de ideea de a asigura independenta magistratilor, mai ales a judecatorilor,

dar nu au fost conturate anumite tipuri de garantii. În discutiile urmatoare vom dezbate posibilele garantii", a

adaugat Ion.

 

Potrivit procurorului-sef al DNA, Crin Bologa, o justitie independenta vom avea când "fenomenul infractional va

fi combatut si în rândul magistratilor".

 

"Noi consideram ca exista destule garantii în Codul de procedura penala", a spus Bologa.

 

Presedintele Înaltei Curti de Casatie si Justitie, Corina Corbu, a sustinut ca judecatorii trebuie sa raspunda în fata

legii la fel ca orice alt cetatean.

 

"Nu este absolut nicio problema daca colegii procurori nu doresc garantii. Eu sunt aici ca sa sustin garantii pentru

judecatori. Şi asta pentru ca, în final, orice cetatean, indiferent de functia pe care o ocupa, la un moment dat poate

sa ajunga în fata unui judecator", a explicat Corbu.

 

Dezbaterea pe tema proiectului de desfiintare a SIIJ va continua în Comisia juridica a Senatului saptamâna

viitoare, în prezenta asociatiilor de magistrati. 
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